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PROTOKÓŁ Nr XXIV/2012 kadencji 2010 - 2014 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 25 października  2012 roku, o godz. 12.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości 
oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 16 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych stanowi załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

 
Przewodniczący Rady 
Pan Powiatowy Inspektor Sanitarnego Mieczysław Szmigulan po wielu latach pracy na rzecz 
naszego Powiatu uznał, że należy zakończyć działalność. Panie doktorze, proszę. 
Szanowni Państwo, w imieniu Rady Powiatu, w związku z zakończeniem pełnienia funkcji 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Środzie Śląskiej, pragniemy serdecznie 
podziękować Panu Mieczysławowi Szmigulanowi za wieloletnią wzorową pracę, sumienne 
wypełnianie obowiązków oraz szczególne zaangażowanie na rzecz wspólnego dobra. Do 
podziękowania dołączamy życzenia zdrowia, pomyślności, realizacji dalszych 
pozazawodowych planów, a na co dzień wielu powodów do uśmiechu.  
Miałem zaszczyt z Panem Starostą podpisać się pod tym. Panie doktorze, zdajemy sobie 
sprawę, że w działalności, długiej działalności Powiatowego Inspektora Sanitarnego wiele 
razy Pan się przyczyniał do tego, że sprawy które były trudne, że sprawy gdzie musielibyśmy 
klękać na kolanach niejednokrotnie załatwialiśmy dla obopólnej korzyści. Panie doktorze, 
wszystkiego dobrego jeszcze raz. 
 
Brawa      
 
Wręczenie podziękowania Mieczysławowi Szmigulanowi 
 
Mieczysław Szmigulan 
Serdecznie dziękuję za to, że moje odejście z Inspekcji Sanitarnej po 14 latach zostało w taki 
miły sposób, elegancki zaakcentowany. Nie miałem możliwości jeszcze podziękować Panu 
Przewodniczącemu, szanownej Radzie, Panom Starostom za współpracę. Uznałem, że to na 
najbliższej sesji, czyli dzisiejszej zrobię. Niniejszym serdecznie dziękuję. Tak mi się jakoś 
przypomniało, jest  zbliża się Święto Zmarłych i jest takie powiedzenie, „że należy tak żyć, 
żeby ktoś zauważał twoją śmierć”. Jeżeli te 14 lat zostało zauważone, serdecznie jeszcze 
raz dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady 
Chciałem poinformować, że następcą Pana Inspektora jest Pani Anna Wojtasińska – 
Żygadło, która ze względów zawodowych nie mogła uczestniczyć w dzisiejszej sesji, o czym 
oczywiście nas poinformowała. W związku z tym, Panią Inspektor przedstawię na następnej 
sesji. Pragnę jednocześnie poinformować, że Pani Inspektor Wojtasińska – Żygadło jest 
długoletnim pracownikiem tutejszego Inspektoratu, w związku z tym jest Panią stąd, ze 
Środy. Myślę, że współpraca z nową Panią Inspektor będzie się układać równie dobrze, jak z 
Panem doktorem.       
 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu Nr XXII/2012 z dnia 6 września 2012 oraz Nr XXIII/2012 z dnia 27 
września 2012 roku z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Ocena funkcjonowania Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej i Rodzinnych Domów 

Dziecka. 
7.  „15 min. dla wyborców”. 
8. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- określenia  zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

       - przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Średzkim na lata 2012 –  
        2014,   
       - nadania Statutu Placówce Rodzinnej Nr 1 w Miękini, 
       - nadania Statutu Placówki Rodzinnej Nr 2 w Głosce, 
       - ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla szkół niepublicznych o uprawnieniach 
       szkół publicznych prowadzonych na terenie powiatu średzkiego oraz trybu i zakresu 
       kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

- wyrażenia zgody na przedłużenie użyczenia Gminie Środa Śląska części 
nieruchomości gruntowych, stanowiących fragmenty dróg powiatowych położonych na 
terenie Gminy Środa Śląska., 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2012. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wnioski i oświadczenia radnych. 
11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie sesji. 
 
Starosta 
Panie Przewodniczący Rady, z punktu 8, podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie, proszę o 
wycofanie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2012. Za 
mało danych wpłynęło z ministerstwa do nas by przeprowadzać tą uchwałę na dzisiejszej sesji, 
zmiany te będą wprowadzone i omówione na sesji listopadowej. 
 
Za przyjęciem porządku obrad ze zmianami, Rada Powiatu głosowała: 
 

ZA – 16  P – 0  W – 0 
 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXII/2012 z dnia 6 września 2012 oraz Nr XXIII/2012 z dnia 27 
września 2012 roku z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Ocena funkcjonowania Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej i Rodzinnych Domów 
Dziecka. 
7.  „15 min. dla wyborców”. 
8. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- określenia  zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

       - przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Średzkim na lata 2012 –  
        2014,   
       - nadania Statutu Placówce Rodzinnej Nr 1 w Miękini, 
       - nadania Statutu Placówki Rodzinnej Nr 2 w Głosce, 
       - ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla szkół niepublicznych o uprawnieniach 
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       szkół publicznych prowadzonych na terenie powiatu średzkiego oraz trybu i zakresu 
       kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

- wyrażenia zgody na przedłużenie użyczenia Gminie Środa Śląska części 
nieruchomości gruntowych, stanowiących fragmenty dróg powiatowych położonych na 
terenie Gminy Środa Śląska., 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wnioski i oświadczenia radnych. 
11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie sesji. 
 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr XXII/2012 z dnia 6 września 2012 oraz Nr XXIII/2012 z dnia 27 

września 2012 roku z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXII/2012 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 6 września  2012 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XXII/2012 głosowała : 
 

ZA - 16   P - 0  W – 0 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXIII/2012 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 27 września  2012 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XXIII/2012 głosowała : 
 

ZA - 16   P - 0  W – 0 

 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu). 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
(załącznik nr 4 do protokołu). 
 
Starosta 
Odczytał powyższe sprawozdanie. 
 

Radny Wojewódka 
Na poprzednim posiedzeniu Rady, na poprzedniej sesji, został złożony wniosek do Zarządu 
o zajęcie się tematem zapewnienia  mieszkańcom Powiatu dostępu do całodobowej apteki 
na terenie Środy Śląskiej, w związku z zamiarem przez Zarząd sprzedania budynku szpitala. 
Był taki wniosek, żeby Zarząd w akcie notarialnym zapisał zobowiązanie się kupującego do 
prowadzenia takiej apteki. W sprawozdaniu nie ma nic na ten temat, więc pytanie czy Zarząd 
się już tym tematem zajmował? Jeśli nie, to na jakim to jest etapie … ? 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, ja przepraszam, to ja Panu przerwę, natomiast w związku z tym, że nie było 
tego w sprawozdaniu Starosty, proszę bardzo ten punkt w punkcie 9 „Interpelacje i zapytania 
radnych”. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, ale dotyczy pracy Zarządu, to jest sprawozdanie z działalności 
Zarządu, być może Zarząd się tym tematem, zajmował po zamknięciu tego sprawozdania i 
wysłaniu materiałów na sesję, więc dlatego to pytanie. Ja myślę, że jako radny mam prawo w 
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tym punkcie zadać pytanie. Chyba nie ma znaczenia, w którym momencie Pan mi odpowie, 
teraz czy później. Ja oczywiście mogę to pytanie powtórzyć później, ale to chyba nie ma 
żadnego znaczenia, jeśli chodzi o przebieg sesji.  
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny wnioskuję, żeby Pan wycofał to pytanie, zadał w punkcie „Interpelacje i 
zapytania radnych” na zasadzie przestrzegania porządku obrad dzisiejszej sesji. Także 
wnioskuje o to, żeby Pan to pytanie w tej chwili wycofał i zadał w punkcie „Interpelacje i 
zapytania radnych”. Jeśli Pan podtrzymuje, to w tej chwili nie dopuszczam odpowiedzi na to 
pytanie. Panie Starosto w punkcie 9, jeśli Pan radny zada to pytanie, wtedy otrzyma 
odpowiedź. Dziękuję.                
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Ocena funkcjonowania Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej i Rodzinnych 
Domów Dziecka. 

 
Przewodniczący Rady 
Pragnę poinformować, że na wczorajszej połączonej komisji Oświaty i Budżetowej 
spotkaliśmy się z Dyrektorami Rodzinnych Domów Dziecka oraz z Dyrektorem Placówki 
Opiekuńczo – Wychowawczej, na którym to spotkaniu wyjaśniliśmy sprawy, które nas 
nurtują. Nie ukrywam, że w pewnym okresie z łezką w oku słuchałem jak Panie z 
Rodzinnych Domów Dziecka w Głosce i Miękini mówiły o sukcesach jakie mają w 
wychowaniu tych dzieci, gdzie chwaliły się tym, że to dziecko do tej szkoły zdało, że ma takie 
osiągnięcia. No nie ukrywajmy, dzieci, które wymagały dużego nakładu pracy 
wychowawczej, sprawiają tak przyjemne wrażenia.  
 
Michał Bryk – Dyrektor Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego    
W związku z tym, że wczoraj szczegółowo omówiliśmy sytuację w placówkach, nie chciałbym 
dzisiaj już, chyba, że będą jakieś pytania, chętnie odpowiem. Dzisiaj chciałem przypomnieć 
Państwu, że przed wakacjami prosiliśmy o wsparcie akcji, która dotyczyła konkursu w którym 
brała udział nasza placówka. Konkurs dotyczył ciekawostek z naszej okolicy. Ten konkurs, 
mam dzisiaj przyjemność Państwa poinformować, że zwyciężyliśmy w tym konkursie. I 
wszystkie Państwa głosy przełożyły się na to, że jesteśmy tutaj dzisiaj i chcemy Państwu za 
to serdecznie podziękować. Ten konkurs był konkursem ogólnopolskim, konkurs był 
sponsorowany przez firmę Wawel S.A. i Wawel z Rodziną, Fundację istniejącą przy tej 
firmie. I dzisiaj chciałbym Państwu przedstawić Ewę, Bogusia i Adriana, postaci z tej bajki. 
 
Przewodniczący Rady 
Prosimy na środek.  
 
Michał Bryk 
To są dzieciaki, dzięki którym ten konkurs można dzisiaj tak pięknie spuentować. Myślę, że 
nagrody, które za chwilę zaprezentujemy, które otrzymaliśmy od sponsora, to są dwa 
przenośne odtwarzacze DVD, które Boguś za chwilę wyjmie i pokarze Państwu, nie są tak 
istotne, jak prestiż, który dzięki temu placówka osiągnęła i radość w oczach dzieci. To jest 
ich praca, to są postaci z tej bajki. Zwycięską pracę prezentuje Adrian, ja miałem 
przyjemność prezentować Państwu to zdjęcie, ale sądzę, ze jeżeli w jakikolwiek sposób 
można ująć te dzieciaki, to właśnie w taki sposób, w naturalnych sytuacjach, z tymi wyrazami       
serdeczności. Takie przenośne odtwarzacze dwa, które otrzymaliśmy służą teraz dzieciom 
do tego, żeby mogły w miejscu dla siebie wygodnym, czy podczas podróży oglądać filmy, 
żeby im się nie nudziło. Dzisiaj towarzyszą dzieciom dwie Panie, koleżanki z placówki Pani 
Małgorzata Laszczyńska i Pani Joanna Pobiega. Ja w imieniu nas wszystkich chciałem 
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bardzo, bardzo serdecznie podziękować za oddane w tej akcji głosy. To tyle, dziękuję 
pięknie. 
           
Przewodniczący Rady 
Szanowny Panie Dyrektorze, a szczególnie chciałem pogratulować sprawcom i uczestnikom 
tego konkursu. Konkursu, który na forum krajowym zakończył się takim sukcesem. To jest to 
samo o czym wczoraj mówiliśmy w odniesieniu do Rodzinnych Domów Dziecka w Głosce i 
Miękini, dotyczy to też tego naszego ośrodka, gdzie te dzieci przebywają. Jeszcze raz wam 
serdecznie gratuluję, życzę dalszych sukcesów, proszę dalej pracować, rozwijać swoje 
zdolności, a efekty w przyszłym roku też na pewno będą. Chciałem też serdecznie 
pogratulować opiekunom, którzy zaangażowali się w to raz, że dzieci nabyły te umiejętności, 
a drugie, że wystąpili o to, ażeby ich prace promować na forum krajowym. Będzie to i jest na 
pewno mobilizujące dla wszystkich, żeby dalej się rozwijać. Ja w imieniu Rady Powiatu 
chciałem pogratulować wszystkim.      
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 7/ 15 minut dla wyborców. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu  
 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy 
 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 
Ad. 8/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 
Obecnych 15 radnych. 
 
- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę Nr XXIV/162/2012  w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

 
Do sali wrócił radny Daniel Padewski  
 
Obecnych 16 radnych. 
 
-  przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Średzkim na lata 2012 – 2014,    
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę Nr XXIV/163/2012  w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w 
Powiecie Średzkim na lata 2012 – 2014,  
 
- nadania Statutu Placówce Rodzinnej Nr 1 w Miękini, 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę Nr XXIV/164/2012  w sprawie nadania Statutu Placówce Rodzinnej Nr 1 w 
Miękini 
 
- nadania Statutu Placówki Rodzinnej Nr 2 w Głosce, 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę Nr XXIV/165/2012  w sprawie nadania Statutu Placówki Rodzinnej Nr 2 w Głosce 
 

- ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla szkół niepublicznych o uprawnieniach 
szkół publicznych prowadzonych na terenie powiatu średzkiego oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania, 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Zuzanna Jaskuła – Kierownik Wydziału EKS Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 
Uchwała dotyczy ustalenia typu udzielania dotacji, jak również zakresu i typu przeprowadzania 
kontroli dla szkół niepublicznych o uprawnieniu szkół publicznych. Zgodnie z ustawą, art. 90 
ustawy o systemie oświaty, organ prowadzący udziela dotacji szkołom niepublicznym o 
uprawnieniach szkół publicznych. W przypadku naszym, to znaczy Powiatu, w wysokości nie 
wyższej niż 50% kosztów na jednego ucznia w szkołach publicznych ponoszonych przez organ 
prowadzący w szkołach publicznych tego samego typu. W przypadku szkół niepublicznych, które 
nie posiadają uprawnień szkół publicznych dotacje możemy przydzielać, ale nie musimy, organ 
prowadzący może. Szkoła, o której mowa tutaj, która się zwróciła z wnioskiem o dotację, a w 
czerwcu została wpisana w ewidencję, w rejestr szkół i placówek niepublicznych prowadzonych 
przez nasz Wydział, jest to Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Środzie Śląskiej, osobą 
prowadzącą jest Pan Piotr Dzioba zamieszkały w województwie zielonogórskim, nie pamiętam 
dokładnie w tej chwili adresu. I zgodnie z ustawą, w ustawowym terminie do 30 września złożył 
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wniosek o dotację. Natomiast, dlaczego podejmujemy uchwałę, skoro mieliśmy taką uchwałę o 
przyznawaniu dotacji. Otóż, proszę Państwa, przez dwa lata na terenie Powiatu nie mieliśmy 
szkół niepublicznych, a uchwała która była podjęta w 2009 roku podjęta była na przepisach, że 
się tak wyrażę starych. W międzyczasie zmieniły się przepisy co do zakresu kontroli, w ogóle do 
uprawnień kontrolnych, których wcześniej organ prowadzący był pozbawiony. Uprawnienia takie 
tylko posiadało Kuratorium Oświaty i zmiany te powodują konieczność podjęcia nowej uchwały. 
Nie podejmowaliśmy takiej uchwały, ponieważ nie było takiej potrzeby, nie wiedzieliśmy, że 
będziemy mieli tego typu placówki, które będą podlegały dotacji. Jeżeli chodzi o wysokość tej 
dotacji to zgodnie z subwencją oświatową, to my otrzymamy na tą szkołę subwencję, ponieważ 
została zgłoszona do systemu informacji oświatowej, stosowne sprawozdanie zostało przesłane 
w wysokości 0,35 standardu, czyli tej kwoty która przypada na jednego ucznia liceum 
ogólnokształcącego dla młodzieży, publicznego. Ponieważ nasz Powiat nie prowadzi szkoły tego 
samego typu, to znaczy nie mamy Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych, wobec tego co do 
obliczenia wysokości tychże kosztów ponoszonych na jednego ucznia zwróciliśmy się do, 
zgodnie z ustawą do sąsiednich powiatów, czekamy na odpowiedź, żeby nam te koszty po prostu 
podali. Powiem tylko, że ustawa, ta uchwała dla Powiatu nie rodzi skutków finansowych, 
ponieważ my tylko przekazujemy dotację, którą otrzymamy z Ministerstwa. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję, Pani Kierownik. Wczoraj na komisjach Oświaty i Budżetu wyjaśniła nam cel, 
stwierdzenie ostatnie, nie ponosimy kosztów.            
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę Nr XXIV/166/2012  w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla 
szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych prowadzonych na terenie 
powiatu średzkiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania, 
 
 
- wyrażenia zgody na przedłużenie użyczenia Gminie Środa Śląska części nieruchomości 
gruntowych, stanowiących fragmenty dróg powiatowych położonych na terenie Gminy Środa 
Śląska., 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę Nr XXIV/167/2012  w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie użyczenia 
Gminie Środa Śląska części nieruchomości gruntowych, stanowiących fragmenty 
dróg powiatowych położonych na terenie Gminy Środa Śląska, 
 
Ad. 11/ Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Bawoł 
Ja mam takie pytanie do Pana Starosty, a może o informację, odnośnie byłej żwirowni w 
Osieku. Tam jest wywożony jakiś dziwny popiół i chodzą nawet pogłoski  wśród 
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mieszkańców, że być może jest to przewożone  z Siechnic. Chciałem po prostu to wyjaśnić i 
udzielić odpowiedzi na piśmie, które chcę wywiesić na tablicy ogłoszeń w miejscowości. 
 
Wicestarosta 
Mogę od razu. Te głosy też do mnie doszły, rozmawiałem z dzierżawcą Panem Michałem 
Biksiem. On ma otaczarnię obok i robi masę i jak odsiewa grys bazaltowy, to co idzie z sit, 
drobin, te drobne cząstki od 0 do 0,2 milimetra one się nie nadają do masy, musi odsiać i 
wywozi je na to wysypisko. Na piśmie też udzielę, jeżeli jest potrzeba. Mówię, rozmawiałem, 
mówię, z odsiewania surowca. 
 
Przewodniczący Rady 
Ja rozumiem Panie radny Bawoł, że Pan na roboczo skontaktuje się z Panem Wicestarostą, 
otrzyma Pan stosowne pismo z którym będzie można zapoznać mieszkańców.  
 
Radna Rachwalska 
Ja dostałam odpowiedź na swoją interpelację dotyczącą stanu drogowego w miejscowości 
Różana. Uzasadnienie odmowy wykonania tego w tym roku było takie, że koszty. 
Chciałabym zapytać jakie są koszty postawienia takiego znaku? Tak ogromne, że musimy 
czekać do pierwszego kwartału następnego roku, jaki to jest koszt? 
 
Przewodniczący Rady  
Ja myślę, Pani radna, że dotyczy to nie jednego znaku, tyko większej ilości znaków. Panie 
Starosto możemy się ustosunkować. 
 
Radna Rachwalska 
Ja pytałam o jeden. 
 
Przewodniczący Rady 
Ja rozumiem, tylko to jest związane z tym, jeżeli… proszę bardzo, czy na dzień dzisiejszy 
możemy udzielić odpowiedzi Pani radnej, jeśli nie, to proszę przeanalizować. Pani radna 
otrzyma Pani informacje na piśmie, bo jeśli będą to informacje nieścisłe, to po co…  
 
Radna Rachwalska 
Przepraszam, ja zrozumiałam, że nic nie zrozumiałem z tego. Dlaczego nie mogę uzyskać 
odpowiedzi, nawet w przybliżeniu. 
 
Wicestarosta 
Problem nie jest w tym ile kosztuje ten znak, ponieważ koszt tego znaku byłby w sumie 
myślę, że ok. 600 -700 zł. Ale my nie zrealizowaliśmy nawet jeszcze do końca zaleceń z 
kontroli NIK-owskiej, powinniśmy kupić znaki za ponad 40 tys. zł. i jeśli kupilibyśmy ten 
jeden, a nie te które jakby mamy obowiązek i dlatego, dlatego jakby byłoby to trochę poza 
kolejnością. Nie jest kwestia, czy 600 zł., czy 700, byśmy znaleźli, tylko kupujemy inne też na 
oznakowanie całego Powiatu, mamy znaki niespełniające dzisiaj wymogów  … i musimy je 
też wymienić. 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem, że odpowiedź Panią zadawala. 
 
Radny Wojewódka 
Mam nadzieję, że usłyszę odpowiedź na to pytanie które zadałem w punkcie 5, Pan 
Przewodniczący powiedział, że w tym punkcie, więc ponawiam swoje pytanie. Dziękuję. 
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Starosta 
Rozmawiamy, jesteśmy w trakcie negocjacji, końcowych ustaleń dotyczących umowy 
przeniesienia własności budynku i takie rozmowy prowadzimy ze stroną z PCZ-tu. Jeżeli, w 
zależności od wyniku, o tym o czym była mowa na sesji miesiąc temu, poinformuję Radę, 
czy będzie taki zapis czy nie. I dlaczego się znajdzie albo dlaczego się na przykład nie 
znajdzie. Także taką informację podam w momencie podpisania, natomiast na dzień 
dzisiejszy mogę powiedzieć tyle, że rozmawiamy i mam nadzieję że jakieś rozwiązanie 
problemu aptek całodobowych, czy apteki całodobowej pełniącej dyżur w Powiecie Średzkim 
w końcu zostanie rozwiązany. Dziękuję. 
 
Radna Mikła 
Tutaj mam podobne pytanie jak Pani radna Rachwalska, ponieważ dostałam odpowiedź na 
jeden wniosek dotyczący drogi w Lusinie, który mnie nie zadowala, ale muszę się z nim 
zgodzić, nic nie zrobię, może akurat się coś znajdzie, coś będzie z tej drogi. Natomiast nie 
dostałam odpowiedzi na krzyżówkę w Łagiewnikach, o lustro przy cmentarzu u nas i 
kierunkowskaz na Dźiwigórz. Bardzo bym prosiła o odpowiedź czy to będzie zrobione, czy 
nie będzie zrobione. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem, że Pani sobie życzy, żeby odpowiedź na piśmie udzielić. Także proszę 
przygotować odpowiedź na piśmie.  
 
Radny Wojewódka 
Chciałem się zwrócić z takim zapytaniem do wszystkich radnych, czy ktoś z Państwa 
radnych miał możliwość zapoznania się z protokołem z kontroli CBA przeprowadzonej w 
Starostwie, czy ktoś mógłby powiedzieć, czy uzyskał dostęp, bo różne krążą informacje. 
Niektórzy radni twierdzą, że znają treść tego protokołu, jak to wygląda. Czy utrudnienia są 
robione tylko w stosunku do mojej osoby i nie jest mi udostępniony ten protokół, czy z 
podobnymi problemami spotykają się inni radni? 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny temat jest taki, jeśli mogę Panu radnemu odpowiedzieć, że na dzień dzisiejszy 
nie ma protokołu CBA z kontroli prowadzonej w Starostwie Powiatowym. Na dzień dzisiejszy 
zespół kontrolny zakończył dziesięciomiesięczną kontrolę i przedłożył to Panu Staroście do 
zaopiniowania. Starosta miał 7 dni na ustosunkowanie się do stanowiska zespołu 
kontrolnego, zostało to ponownie przekazane do CBA i w tej chwili protokół z tej kontroli nie 
wiadomo w jakim terminie wróci do Starostwa, już jako protokół nie zespołu kontrolnego, a 
kontrolującego, czyli CBA. Na dzień dzisiejszy myślę, że radni nie zapoznawali się. 
 
Sekretarz 
Gwoli wyjaśnienia, kontrola nie została zakończona, dlatego, że protokół nie został 
podpisany ze strony Starosty. Zostały złożone, zgodnie z ustawą o CBA, umotywowane 
zastrzeżenia i czekamy na rozstrzygnięcie tego. 
 
Przewodniczący Rady 
Także kontrola nie została zakończona. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący zapoznałem się z tą ustawą i tam troszkę inaczej, mam inne 
spostrzeżenia, myślę, że Pan Sekretarz musi doczytać. Natomiast pytanie zadałem inne, czy 
Pan Przewodniczący lub ktokolwiek z radnych zna treść, czy Pan Przewodniczący się z tym  
zapoznał, czy się nie zapoznał, z tym dokumentem? Tak brzmi pytanie. I chciałbym wiedzieć, 
czy ktoś z członków Zarządu, czy członków byłego Zarządu, miał możliwość zapoznania się 
z tym dokumentem, czy ktoś zna jego treść. 
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Przewodniczący Rady 
Proszę bardzo, ja rozumiem, że Pan zadaje pytanie każdemu radnemu z osobna, nie wiem 
jak po kolei przepytać, kto się zapoznał? 
 
Sekretarz 
Uwaga, interpelacje i zapytania składa się do Zarządu Powiatu, nie do radnych, to po 
pierwsze, to jest zapis statutowy. A po drugie, ja rozumiem że Pan radny zna zapisy 
ustawowe i Pan może je inaczej interpretować, ale nasza interpretacja jest zupełnie inna niż 
Pana. 
 
Radny Wojewódka 
To może Panie Przewodniczący inaczej sformułuję pytanie, bo z treści Pana wypowiedzi 
zrozumiałem, że Pan się zapoznał. Pytanie do Zarządu, czy Zarząd komuś ten dokument 
udostępniał z radnych, pracowników. Jeśli tak, to kto ma możliwość zapoznania się z tym 
dokumentem? Myślę, że Zarząd, czy  Przewodniczący Zarządu może mi takiej odpowiedzi 
udzielić na dzisiejszej sesji. Dziękuję bardzo. 
 
Starosta 
Szanowni Państwo, bo zaraz zabrniemy w jakąś dziwną uliczkę i będzie tutaj sugerował Pan 
Wojewódka jakieś różne rzeczy niestworzone, jakie się odbywają w Starostwie. Panie radny, 
tak jak powiedział, to wcześniej Pan Przewodniczący, Pan Sekretarz kontrola trwa dalej, 
formalnie się nie zakończyła, bo kontrola każda, jak Pan chyba wie, kończy się w momencie 
podpisania protokołu kontroli. Takiego podpisu nie złożyłem pod protokołem, bo wniosłem 
wiele zastrzeżeń i wiele nieścisłości w mojej ocenie, które rzutują na całokształt 
przeprowadzonej tej kontroli. Nie będę mówił o szczegółach oczywiście, bo nie mogę mówić, 
sama delegatura oddziału we Wrocławiu przestała udzielać jakichkolwiek informacji na ten 
temat, bo nawet w prasie pojawiła się informacja, że prowadzą dalej czynności kontrolne. 
Wobec powyższego uważam to pytanie nie na miejscu, bo tak jak powiedziałem i powiedzieli 
to wcześniej przedmówcy kontrola trwa dalej. Nie wiem jaki będzie jej skutek, zobaczymy i 
tyle. Natomiast adresatem tego protokołu kontroli, tego dokumentu był Sebastian Burdzy, 
jako przedstawiciel Zarządu, jako Starosta Średzki i ja wniosłem, ja podpisałem się pod 
wnioskami, czy pod tezami z którymi ja nie zgadzam się, jeżeli chodzi o tą kontrolę. Koniec i 
kropka. I to tylko ja podpisałem ten dokument, nikt inny z pracowników, czy tutaj z 
szanownych radnych. I tyle na ten temat. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę Państwa kontrola nie została zakończona, rewelacji żadnej nie ma. Czy ja się 
zapoznałem? Nie zapoznałem się, znam tylko komentarz co do tej kontroli. Natomiast, tak 
jak już powiedziałem, kontrola nie została zakończona i dyskutować nie mamy o czym. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, moje pytanie nieco inaczej brzmiało. Ja się zapytałem komu Zarząd, 
czy komuś udostępniał odpowiedzi. Nie usłyszałam. Ja się nie zapytałem o treść tego 
protokołu i nie pytam o treść. Natomiast mógłbym zapytać o treść zastrzeżeń jakie zostały 
zgłoszone, skoro zostały zgłoszone. Pan Starosta mówi, chyba takie dokumenty nie są tajne. 
No na moje wnioski odpowiedź jest, że nie dostanę odpowiedzi, przynajmniej nie uzyskam 
tego dokumentu. Pan Starosta chyba nie doczytał, że to powinno być decyzją 
administracyjną, odmawia się udzielenia informacji. Mam nadzieję, że taką decyzję 
otrzymam zgodnie z przepisami prawa, skoro się powołujemy na to. Więc powtarzam tylko 
swoje pytanie, chciałbym tylko zapytać, kto miał możliwość zapoznania się z tym 
dokumentem, skoro ja jako radny nie mogę tego otrzymać. A wypowiedzi tutaj radnych 
sugerują, że znają treść tego dokumentu, tak można to odebrać i ja to tak odczytuję. I jakie 
zostały zgłoszone zastrzeżenia? 
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Przewodniczący Rady 
No, nie chciałbym na ten temat dyskutować, Panie radny. No, ja osobiście Panu współczuję, 
no bo wiem, że Pan był przesłuchiwany też w związku z powyższym myślę, że Pana 
poinformowano co do wyjaśnień, zastrzeżeń, które Pan złożył. Natomiast adresatem był 
Starosta i jego wolą jest przed zakończeniem kontroli, czy ujawni komuś te informacje, czy 
nie. Oświadczam nie znam protokołu zespołu kontrolnego CBA, znam komentarze. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący adresatem mojego pytania też był kto inny, Pan udziela odpowiedzi, 
także nie wiem … 
 
Przewodniczący Rady 
Panie Starosto proszę bardzo, czy Pan chciałby powiedzieć kogo Pan zapoznał z tym 
protokołem. Nie musi Pan udzielać tej informacji, a jeśli Pan chce to proszę bardzo. 
 
Starosta 
Powtarzam po raz kolejny, adresatem tego protokołu jest Starosta, Starosta się z nim 
zapoznał i Starosta podpisał i wniósł umotywowane zastrzeżenia, koniec i kropka i wszystko 
na ten temat. Panie radny, nie wiem do czego Pan zmierza i po co są komentarze z Pana 
strony. Proszę się spytać delegatury we Wrocławiu, myślę, że jest Pan w stanie to zrobić. 
Dlaczego Pan akurat nie otrzymał tego dokumentu, chociaż jest tam Pan wskazywany jako 
członek Zarządu, które pewne czynności robił. Koniec, kropka. Adresatem tego dokumentu 
był Starosta, Starosta umotywował swoje odpowiedzi, wniosłem w terminie pewne 
zastrzeżenia i tyle i dalej trwa postępowanie w tej sprawie. Ale jak się skończy zobaczymy, 
czy za tydzień, czy za trzy, czy za miesiąc, tego nie wiem, nie jestem w stanie określić 
szybkości działania takich funkcjonariuszy, bo tego nie wiem po prostu.  
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, jeżeli kontrola zostanie zakończona i ten dokument stanie się, będzie do 
wglądu praktycznie wszystkich, o informacji jawnej dla radnych, informuję wysoką Radę, że 
wszyscy będą mogli się zapoznać z tym dokumentem, ale wtedy kiedy to będzie możliwe. Ja 
nie chciałbym robić wykładu  w tej chwili, bo mogę zrobić wykład, który mi zajmie 15 minut na 
temat historii, która jest związana z kontrolą CBA, a dotyczącą PZOZ-u , NZOZ-u, Rady 
Nadzorczej, właściciela, czyli Zgromadzenia Wspólników, kto odpowiedzialny był za służbę 
zdrowia, to nie o to chodzi. Wnioskuję, żeby zakończyć dyskusję na ten temat, ponieważ 
dyskusja jest bezprzedmiotowa. Proszę bardzo stawiam oficjalny wniosek, żeby zakończyć 
dyskusję w tym punkcie. 
 
Za zakończeniem dyskusji w tym punkcie radni Rady Powiatu głosowali: 
 

ZA - 13  P – 0  W -  0 
 

Nie brało udziału w głosowaniu – 3 radnych 
 
Przewodniczący Rady  
Jesteśmy jeszcze w punkcie „interpelacje i zapytania radnych”. 
 
Radna Mikła 
Ja bym chciała przedstawić jeden wniosek, dotyczący mojej Gminy. W imieniu mieszkańców 
miejscowości Piekary w Gminie Udanin składam wniosek o wyrównanie dwóch miejsc 
pobocza, naprawy bądź postawienie nowej barierki przy rzece Cicha Woda na drodze 2091D 
z Piekar do Konar. Pierwsze miejsce to jest pobocze w miejscowości Piekary, a drugie 
miejsce jest za Piekarami na moście. Również wnioskuję o wycinkę krzaków i zadrzewienia 
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na tym moście, bo zakręt jest niebezpieczny i był powodem śmiertelnego wypadku. Proszę o 
pozytywne rozpatrzenie mojej prośby. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Szanowni Państwo, przeszliśmy do punktu wnioski i oświadczenia radnych, ponieważ Pani 
radna składa wniosek. Ale ustalmy, że jesteśmy w punkcie 9 i 10 „Interpelacje i zapytania 
radnych” oraz „Wnioski i oświadczenia radnych”. W związku z tym, że Pani radna 
przygotowała wniosek na piśmie, proszę o przedłożenie w sekretariacie Starostwa, Zarząd 
ustosunkuje się do Pani wniosku. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, takie zachowanie, to jest utrudnianie wykonywania funkcji radnego i 
kneblowanie ust radnemu, tak to muszę nazwać Panie Przewodniczący. Chciałbym w tym 
momencie przytoczyć Pańską wypowiedź z pierwszej sesji tej kadencji - „jeśli zostanę 
wybrany na Przewodniczącego Rady dbał będę o to, aby wszyscy radni mieli dostęp do 
materiałów potrzebnych do właściwego sprawowania funkcji radnego”, no widzę Panie 
Przewodniczący, jak Pan dba i jak Pan pamięta o swoich słowach. Jak Pan nie pamięta, to 
proszę zajrzeć do protokółów, pamięć jest ulotna, ale tam jest zapisane dokładnie co Pan 
mówił. Ja się nie domagam treści, tylko kto miał dostęp do tego dokumentu. Natomiast, 
zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej, wszystkie dokumenty z kontroli i w 
trakcie kontroli są dokumentami jawnymi. Proszę się zapoznać z ustawą o dostępie do 
informacji publicznej Panie Przewodniczący, zanim Pan będzie próbował następnym razem 
kneblować radnym usta. 
 
Przewodniczący Rady 
Więc Panie radny, przepraszam bardzo, na razie ja jestem tutaj Przewodniczącym, także 
przepraszam bardzo. Panie radny, dziękuję Panu za przypomnienie drugi raz, już mi Pan to 
przypomniał. Nie mniej, dwie sesje do tyłu mówiąc o kneblowaniu, przedłożyłem wysokiej 
Radzie protokół z sesji, gdzie Pan był Wicestarostą, mówiąc o kneblowaniu, gdzie moja 
otwartość na działania sesji jest taka jaka jest i nie mam sobie w tym temacie nic do 
zarzucenia. Natomiast proponuję, nie wracać do punktu, który podnosi Pan radny 
Wojewódka. Przegłosowaliśmy, że temat kontroli CBA został zamknięty. W związku z 
powyższym, nie powinniśmy wracać do tego punktu. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, to może równie dobrze Pan poddać pod głosowanie punkt, że nie 
będę w ogóle mógł, miał prawa zabierania głosu w punkcie interpelacje czy zapytania, czy 
innych punktów. Proszę bardzo poddać taki wniosek pod głosowanie. 
 
Przewodniczący Rady 
Decyzja należy do Pana, Panie radny. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 13/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Przypomnę, że jesteśmy na półmetku kadencji tej, w grudniu co prawda odbyliśmy pierwszą 
sesję tej kadencji, ale w listopadzie kończyła się kadencja poprzedniej Rady. Informacja dla 
przewodniczących Komisji stałych Rady Powiatu, do 15 listopada w biurze Rady znajdą się 
tematy, które obligatoryjnie będą musiały się znaleźć w planach pracy na rok przyszły. 
Prosiłbym, żeby na posiedzeniach komisji w miesiącu listopadzie przygotować plany pracy 
na rok przyszły. Wynika to z tego, że w grudniu chciałbym na podstawie planów pracy 
poszczególnych komisji opracować plan pracy Rady Powiatu.  
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Chciałbym poinformować również, że jeśli chodzi o potyczki samorządowe, rozgrywki w 
siatkówkę 17 listopada, 24 listopada rozgrywki w kosza, będzie to na naszej sali sportowej, 1 
grudnia na sali Pana Burmistrza będzie finał w siatkówce i koszykówce oraz potyczki 
radnych. Zapraszam wszystkich radnych oraz pracowników Starostwa do udziału w 
treningach, sala do dyspozycji dla radnych i pracowników Starostwa w poniedziałki od 
godziny 19.00 do 20.30.        
                        
Ad. 14/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XXIV w 
kadencji 2010 – 2014 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 

Protokołowała:     
           (-) 
Maria Pstrowska  
 
                                                                                           Przewodniczący Rady 
                                                                                                              (-) 
                                                                                                 Witold Rutkowski 
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